
RAD A GMINY 
Wielka Nieszawka 

Protokol nr XX/2016 
z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, ktora odbyla sî  w dniu 29 czerwca 2016 roku 

w godz. od 9:00 do 11:15 w Osrodku Kultury w Malej Nieszawce 
Obecni wg list obecnosci stanowiycych zalyczniki nr 1 i nr 2 do protokolu. 

Proponowany porz^dek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia: 
a) stwierdzenie quorum, 
b) przyj^cie porzydku obrad. 

2. Przyj^cie protokolu z X I X sesji, ktora odbyla si? w dniu 25 maja 2016 roku. 
3. Rozpatrzenie projektow uchwal w sprawie: 
a) przystqpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wielka 
Nieszawka na lata 2016-2023 (druk nr 1), 
b) zmiany uchwaly dotyczt̂ ^cej powolania Rady Spolecznej Gminnego Osrodka Zdrowia w 
Wielkiej Nieszawce (druk nr 2), 
c) wyrazenia zgody na wykoszenie traw na uzytkach ekologicznych, b?dycych w kompetencji 
Rady Gminy Wielka Nieszawka (druk nr 3), 
d) wyrazenia zgody wydzierzawienia nieruchomosci na czas nieoznaczony i na odst^ienie od 
obowiyzku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierzawy (druk nr 4), 
e) podj?cia dzialan w celu realizacji inwestycji gminnej pn. „Budowa Przedszkola 
Publicznego w Malej Nieszawce" (druk nr 5), 
f) zmiany budzetu gminy Wielka Nieszawka na 2016 rok (druk nr 6), 
g) zamiany wieloletniej prognozy finansowej (druk nr 7). 
4. Informacja dot. funkcjonowania Referatu Technicznego w Urz?dzie Gminy w 2015 roku 
(druk nr 8). 
5. Informacja z dzialalnosci Centrum Sportu i Rekreacji „01ender" sp. z o.o. w Wielkiej 
Nieszawce za oki-es od 01.01.2015 do 31.12.2015 r. (druk nr 9). 

Przerwa 

6. Informacja z dzialalnosci Komisji mi?dzy sesjami - referujy przewodniczacy Komisji. 
7. Informacja Przewodniczycego Rady Gminy z realizacji podj?tych uchwal. 
8. Interpelacje i wolne wnioski. 
9. Zakohczenie sesji. 

Ad. 1 

a) XX sesĵ  Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyl Przewodniczacy Rady Gminy 
Ireneusz Smiechowski. Na wst?pie powital Pana Wojta, Paniy Skarbnik, Panic i Panow 
Radnych, Soltysow oraz zaproszonych gosci, w tym prezesa CSIR „01ender" w Wielkiej 
Nieszawce, Pana Mateusza Kurzawskiego. 
Przewodniczacy stwierdzil, ze w momencie otwarcia obrad na stan 15 radnych obecnych jest 
15, CO oznacza, ze jest quorum i Rada jest wladna do podejmowania uchwal, stanowisk i 
opinii. 
b) Przewodniczf|cy poddal pod glosowanie porzydek obrad X X sesji Rady Gminy. Za jego 
przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych si? 
nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wj'niku glosowania Rada Gminy przyj?la porzydek 
obrad X X sesji jednoglosnie. 



Ad. 2 
Przewodniczacy Rady poinformowal, ze wedlug jego wiedzy do dnia biezycego do godz. 
8:30 nie wpiyn?ly do biura Rady Gminy zadne uwagi co do tresci protolcolu z X I X sesji, ktora 
odbyla si? w dniu 25 maja 2016 r. W zwiazku z tym poddal pod glosowanie przyj?cie 
protokolu z XIX sesji w przedstawionej tresci. Za jego przyj?ciem glosowalo 15 radnych, 
glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych si? nie bylo. Przewodniczacy 
stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la protokol z X I X sesji jednoglosnie. 
Ad. 3 
a) 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy przyst^ienia do 
opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wielka Nieszawka na lata 2016-
2023. Nowa perspektywa fmansowa Unii Europejskiej na lata 2014-2020 daje gminom szans? 
pozyskania srodkow fmansowych na inwestycje zwiyzane z rewitalizacji terenow 
zdegradowanych, w wyniku nawarstwiania si? przez dziesi?ciolecia wielu zaniedban, jak 
rowniez gwaltownych zmian spoleczno-gospodarczych wywolanych w roku 1989 
transformacjy ustrojowy. Rewitalizacja jest narz?dziem naprawczym wieloplaszczyznowej 
degradacji, ktora obejmie pi?c glownych dziedzin: spoleczn^ gospodarcz^ srodowiskowq, 
przestrzenno-funkcjonaln^. techniczny. Lokalny Program Rewitalizacji b?dzie dokumentem 
strategicznym oraz podstawowym narz?dziem prowadzenia rewitalizacji, integrujycym w 
sposob kompleksowy ww. dziedziny. Wyznaczy on wszystkie obszary zdegradowane, b?dice 
wynikiem przeprowadzonej diagnozy, oraz zakres dzialan naprawczych. Opracowanie LPR 
obejmowalo b?dzie 2 etapy: opracowanie cz?sci diagnostycznej programu wraz z 
przeprowadzeniem konsultacji spolecznych i publikacjy ich wynikow, opracowanie cz?sci 
programowej, ktorej celem b?dzie uzyskanie opisu pozydanego stanu obszaru po 
przeprowadzeniu rewitalizacji. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i 
tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczacy Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly 
pozytywnie. 
Przewodniczjjcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XX/108/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 29 czerwca 2016 r. w sprawie przystypienia do 
opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wielka Nieszawka na lata 2016-2023 
w brzmieniu jak na druku nr 1 - stanowi zalycznik nr 3 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymujycych si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
b) 
Przewodniczj|cy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy zmiany skladu 
osobowego Rady Spolecznej GOZ w Wielkiej Nieszawce w zwiyzku z cofni?ciem 
rekomendacji poprzedniemu przedstawicielowi wojewody i wyznaczeniem do pelnienia tej 
funkcji Pana Jacka Skorulskiego. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i 
tresci. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu 
o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Aniela Greia - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly 
pozytywnie. 



Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XX/109/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 29 czerwca 2016 r. w sprawie zmiany uchwaly 
dotyczycej powolania Rady Spolecznej Gminnego Osrodka Zdrowia w Wielkiej Nieszawce w 
brzmieniu jak na druku nr 2 - stanowi zalycznik nr 4 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 13 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, 2 osoby wstrzymaly 
si? od glosu. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la 
uchwal? wi?kszosciq. glosow. 
c) 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody 
na wykoszenie traw na uzytkach ekologicznych, b?dycych w kompetencji Rady Gminy 
Wielka Nieszawka w zwiyzku z wnioskiem Nadlesnictwa Gniewkowo z dnia 03.06.2016 r. o 
wyrazenie zgody na wykonanie koszenia traw na uzytkach ekologicznych (lyki i pastwiska na 
poligonie), usytuowanych w obr?bie Popioly. Prace uj?te we wniosku polegac b?dy na 
jednorazowym koszeniu traw na uzytkach ekologicznych usytuowanych na dzialkach 
ewidencyjnych wskazanych w projekcie uchwaly, po dojrzeniu nasion roslin tam 
wyst?pujycych, ze szczegolnym uwzgl?dnieniem roslin z rodziny storczykowatych. Powyzszy 
zabieg umozliwi zwierzynie lesnej latwiejszy dost?p do bardziej wartosciowej, naturalnej 
karmy, ponadto zostanie zachowany dotychczasowy charakter ww. uzytkow ekologicznych. 
W zwiyzku z tym Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczqcy Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XX/110/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 29 czerwca 2016 r. w sprawie wyrazenia zgody na 
wykoszenie traw na uzytkach ekologicznych, b?dycych w kompetencji Rady Gminy Wielka 
Nieszawka w brzmieniu jak na druku nr 3 - stanowi zalycznik nr 5 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymujycych si? nie bylo. Przewodniczqcy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
d) 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody 
na wydzierzawienie nieruchomosci na czas nieoznaczony i na odstqpienie od obowiqzku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierzawy nieruchomosci nr dz. 359/1 o pow. 0,5700 
ha, obr?b Wielka Nieszawka. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i 
tresci. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczqcy Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XX/111/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 29 czerwca 2016 r. w sprawie wyrazenia zgody na 



wydzierzawienie nieruchomosci na czas nieznaczony i na odstqpienie od obowiyzlcu 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierzawy w brzmieniu jak na druku nr 4 - stanowi 
zatycznik nr 6 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymujycych si? nie bylo. Przewodniczqcy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
e) 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy podj?cia dzialan 
w celu realizacji inwestycji gminnej pn. „Budowa Przedszkola Publicznego w Malej 
Nieszawce". Wartosc tej inwestycji nie powinna przekroczyc kwoty 5 mln zl , z czego prawie 
polowa kosztow zostanie sfmansowana ze srodkow zewn?trznych ZiT. Budynek przedszkola 
planuje si? zlokalizowac na dz. nr 160/1 w Malej Nieszawce. Zgodnie z ustawq o systemie 
oswiaty od 1 wrzesnia 2016 r. gmina ma obowiqzek zapewnic mozliwosc korzystania z 
wychowania przedszkolnego dzieciom 3-, 4- i 5-letnim oraz warunki do spelnienia rocznego 
obowiqzku przygotowania przedszkolnego dzieciom 6-letnim. W zwiqzku z brakami 
lokalowymi w szkolach podstawowych powstaje koniecznosc budowy 6-7-odzialowwgo 
przedszkola w celu zagwarantowania miejsc dla wszystkich uprawnionych dzieci 
zamieszkalych na terenie gminy. W zwiqzku z tym Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w 
przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczqcy Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XX/112/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 29 czerwca 2016 r. w sprawie podj?cia dzialan w celu 
realizacji inwestycji gminnej pn. „Budowa Przedszkola Publicznego w Malej Nieszawce" w 
brzmieniu jak na druku nr 5 - stanowi zalqcznik nr 7 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymujqcych si? nie bylo. Przewodniczqcy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
f) 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - wniosl autopoprawk? do projektu uchwaly zmieniajqcej 
budzet gminy Wielka Nieszawka na 2016 rok. Po przeslaniu projektu uchwaly wplyn?la 
informacja o decyzji wojewody zwi?kszajqcej plan dotacji z przeznaczeniem na 
zabezpieczenie wyplat zasilkow okresowych i stalych. W zwiqzku z obwieszczeniem ministra 
srodowiska ws. sredniej krajowej dochodow gmin i powiatow w 2015 r. przypadajqcych na 
jednego mieszkanca (15,63 zl) do obliczania nadwyzki dochodow budzetu gminy 
pochodzqcych z oplat i kar srodowiskowych proponuje si? zwi?kszyc dochody jak i wydatki o 
kwot? 320.000,00 zl. Po wprowadzeniu wymienionych dotacji i korekty zarowno po stronie 
dochodow jak i wydatkow budzet b?dzie wynosil 28.645.106,00 zl . Ponadto w zwiqzku z 
mozliwosciq pozyskania srodkow zewn?trznych na budow? przedszkola proponuje si? 
zabezpieczyc srodki na prace przygotowawcze i dokumentacj? na wymienionq inwestycj? w 
wys. 640 tys. zl. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci z 
autopoprawkq. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczqcq Komisji Rewizyjnej o opini? wtej sprawie. 



Przewodniczqca Komisji Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XX/113/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 29 czerwca 2016 r. w sprawie zmiany budzetu gminy 
Wielka Nieszawka na 2016 rok w brzmieniu jak na druku nr 6 z autopoprawkq - stanowi 
zalqcznik nr 8 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymujqcych si? nie bylo. Przewodniczqcy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
g) 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej. Zmiany wynikajq z wprowadzeniem do przedsi?wzi?c 
realizacji budowy przedszkola w Malej Nieszawce. W zwiqzku z tym Wojt wniosl o przyj?cie 
uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczqcq Komisji Rewizyjnej o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji, 
Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XX/114/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 29 czerwca 2016 r. w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej w brzmieniu jak na druku nr 7 - stanowi zalqcznik nr 9 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymujqcych si? nie bylo. Przewodniczqcy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
Ad, 4 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 8). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze na druku nr 8 przedstawiono informacj? 
dot. funkcjonowania referatu technicznego w Urz?dzie Gminy w Wielkiej Nieszawce. Obsada 
referatu jest za mala jak na takq liczb? zadah z zakresu gospodarki komunalnej. Radni mieli 
okazj? zapoznac si? z tym sprawozdaniem. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczqcq Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - zapytal, ilu pracownikow brakuje w referacie. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze brakuje 3-4 pracownikow. Gmina posilkuje 
si? stazystami, ale jest coraz mniej ch?tnych. 
Radna Malgorzata Wieczerzak-Malysz - stwierdzila, ze warto by bylo pomyslec o 
inwentaryzacji sieci wodno-kanalizacyjnej i hydrantow. Inwentaryzacja pozwolilaby na 
przygotowanie programu wymiany rur zaczynajqc od tych najstarszych. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze inwentaryzacja hydrantow jest zrobiona 
przez strazakow. Jezeli chodzi i inwentaryzacj? sieci, jest to kosztowne przedsi?wzi?cie, bo 
trzeba by przekopac wiele ulic. Jest dylemat, kto powinien odpowiadac za napraw? przylqcza, 
gmina czy wlasciciel. Rozpatruje si? wprowadzenie odczytu radiowego wodomierzy, co 



b?dzie generowalo duze koszty. Nie ma innego wyjscia, bo kiedy pracownik przychodzi 
odczytac licznik, cz?sto mieszkancow nie ma w domu, bo pracujq. 
Radny Mieczyslaw Kociucki - zapytal, ile w gminie jest gospodarstw, ktore nie majy 
przylqcza wodno-kanalizacyjnego. Na niektorych nieruchomosciach studzienki i 
przepompownie znajdujqsi? na srodku dzialki i wiasciciele nieruchomosci mogqmiec klopot 
ze sprzedazq. Czy gmina moze zmienic lokalizacj? tych przepompowni. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze gmina otrzymala zgody od wlascicieli na 

budow? instalacji w miejscu, w ktorym si? znalazly. Przebudowanie przepompowni czy 
studni jest bardzo trudne ze wzgl?du na dzialanie grawitacyjne sieci. 
Soltys Malej Nieszawki Brygida Czapiewska - zapytala, czy b?dzie wybudowane przylqcze 
wodociqgowe do nieruchomosci na ul. Lesnej. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze projekt przylqcza jest zrobiony, ale nie 
wiadomo kiedy Lasy Pahstwowe go uzgodniq. Gmina jest gotowa fmansowo i technicznie do 
tej inwestycji. Jezeli chodzi o przylqcza kanalizacyjne, wies Brzoza nie ma kanalizacji. 
Wybudowanie 7-kilometrowej sieci jest bardzo kosztownym przedsi?wzi?ciem. 
Wybudowanie przyzagrodowych oczyszczalni sciekow ze wzgl?du na wysoki poziom wod 
gruntowych jest niemozliwe. Jezeli chodzi o przylqcze wody, niektorzy mieszkancy 
korzystajq ze swoich studni, chociaz przylqcza zostaly doprowadzone. W Malej Nieszawce 
nie majq kanalizacji budynki nad walem. Brakuje jeszcze kanalizacji na Dybowie, projekt 
przylqcza jest przygotowany. 
Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusj? i wniosl pod glosowanie Informacj? dot. 
funkcjonowania referatu teclmicznego w Urz?dzie Gminy w Wielkiej Nieszawce w 2015 r. w 
brzmieniu jak na druku nr 8 - stanowi zalqcznik nr 10 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymujqcych si? nie bylo. Przewodniczqcy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada 
Gminy przyj?la informacj? jednoglosnie. 
Ad. 4 
Przewodniczqcy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 8). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - szczegolowo przedstawil informacj? z dzialalnosci Centrum 
Sportu i Relcreacji „01ender" w Wielkiej Nieszawce za okres od 1.01.2015 do 31.12.2015 r. 
Najwi?kszy udzial w przychodach brutto przyniosly uslugi hotelu 41,5 %, nast?pnie basen ze 
strefq saun 38,7 %, uslugi gastronomiczne z konferencjami 13,4 %, uslugi rekreacyjne 
(fitness, silownia, kr?gielnia, bilard, zabiegi spa) 6,4 %. Srednie oblozenie hotelu w 2015 r. 
wynosilo 70 %. Srednia miesi?czna liczba os6b korzystajqcych z aquaparku wynosila 17 079 
osob. Miesiqcami o najwi?kszej liczbie osob korzystajqcych z aquaparku jest lipiec i sierpieh. 
Zysk spolki za 2015 r. zamknql si? w kwocie 462 195,28 zl netto po potrqceniu podatku 
dochodowego. Od 1 lipca spoika przejmuje kawiarnie i bary od dzierzawcow. 
Przewodniczqcy Rady poprosil przewodniczqcq Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu 
0 opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Aniela Grela - poinformowala, ze komisja po spotkaniu z 
prezesem spolki i otrzymaniu wyjasnieh pana Wojta co do planowanych inwestycji 
zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radny Krzysztof Czarnecki - powiedzial, ze jest to najlepiej przygotowane sprawozdanie z 
dotychczas przygotowanych dotychczas sprawozdan. Zapytal czy wypracowany zysk zostanie 
przeznaczony na inwestycje. 
Prezes Mateusz Kurzawski - odpowiedzial, ze jest ogloszony przetarg na budow? budynku 
rekreacyjnego i bulodromu, co podniesie atrakcyjnosc calego kompleksu. W dalszej 
kolejnosci b?dzie zbudowane boisko ze sztucznq nawierzchniq i plac rekreacyjny. 



Radny Michal Dqbrowski - zasugerowal, aby przedstawic analiz? porownawczy po prawie 
5 latacli funkcjonowania obiektu, poinformowac jakie zmiany przyniosly jakie efekty. W 
porownaniu z ubieglym rokiem troch? lepiej dziaia hotel i restauracja. W przyszlym roku 
dobrze by bylo, zeby taka informacja zostala radzie przedstawiona. 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - zapytal, czy sy jakies plany dotyczyce np. baru „mokrej 
stopy" i kr?gielni? 
Prezes Mateusz Kurzawski - odpowiedzial, ze spoika jest przygotowana na przej^cie lokali 
i ma plan, jak je zagospodarowac. W barze zostany wprowadzone swieze produkty, kawiarnia 
zostanie wyremontowana podczas przerwy technologicznej, a we wrzesniu spoika zajmie si? 
kr?gielniy. 
Radny Krzysztof Czarnecki - zapytal, czy pracownicy z terenu gminy pracujycy w tych 

lokalach nadal b?dy mieli prac?. 
Prezes Mateusz Kurzawski - odpowiedzial, ze ci, co wyrazili ch?c pracy, nadal b?dy 
pracowac. 
Radna Malgorzata Wieczerzak-Malysz - zapytala, o ile zwi?kszy si? zatrudnienie. 
Prezes Mateusz Kurzawski - odpowiedzial, ze b?dzie o 5-6 osob tak, aby zapewnic w ciygly 
sposob obslug? 3 lokali. 
Prezes NSS „Wsp61ne Gniazdo" Aleksander Malysz - poinformowal, ze 21 czerwca mialo 
miejsce zakohczenie nauki plywania przez uczniow klas 111. W tym dniu odbyly si? 
emocjonujyce zawody z wieloma konkurencjami o puchar Wojta Gminy Wielka Nieszawka. 
Kazdy z uczestnikow otrzymal dyplom potwierdzajycy ukonczenie kursu. Pogratulowal 
Wojtowi zaangazowania i podzi?kowal za ufiindowanie nagrod i kart plywackich, a Panu 
Prezesowi podzi?kowal za zorganizowanie imprezy. 
Przewodniczqcy Rady zamknyl dyskusj? i wniosl pod glosowanie Informacj? z dzialalnosci 
Centrum Sportu i Rekreacji „01ender" sp. z o.o. w Wielkiej Nieszawce za okres od 
01.01.2015 do 31.12.2015 r. w brzmieniu jak na druku nr 9 - stanowi zalycznik nr 11 do 
protokolu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo,' glosow 
wstrzymujqcych si? nie bylo. Przewodniczqcy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada 
Gminy przyj?la informacj? jednoglosnie. 

Przewodniczqcy Rady oglosil 10-minutowq przerwy. 
Po przerwie Przewodniczqcy wznowil obrady. 

Ad. 6 
Przewodniczqcy Rady oddal glos przewodniczqcym Komisji w celu zlozenia informacji z 
dzialalnosci komisji mi?dzy sesjami, i tak: 
a) Przewodniczqca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska 
i Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja spotkala si? 1 
raz, w dn. 28 czerwca opiniowala materialy na sesj? i przyj?la informacj? referatu 
technicznego dot. przygotowania drog po okresie zimowym, utrzymania placow zabaw i 
hydrantow oraz dokonala oglqdu inwestycji przelozenia wodociqgu i polozenia nowej 
nawierzchni na ul. Szafirowej. 
b) Przewodniczqca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela -
poinformowala, ze komisja spotkala si? 2 razy, w dn. 15 czerwca z trenerem boiska „Orlik", 
28 czerwca opiniowala materialy na sesj?. 
c) Przewodniczqca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska -
poinformowala. ze komisja spotkala nie spotykala si? mi?dzy sesjami. 
d) Przewodniczqca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria poinformowala, 
ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 28 czerwca opiniowala materialy na sesj?. 



Ad. 7 
Przewodniczqcy przedstawil informacj? z realizacji uchwal podj?tych na X I X sesji Rady 
Gminy, ktora odbyla si? w dniu 25 maja 2016 r. 

Ad. 8 
Radny Krzysztof Czarnecki - poruszyl nast?pujqce kwestie: 
- mieszkancy ul. Szafirowej proszq o zamontowanie lustra przy wyjezdzie na ul. 
Przemyslowq, 
- podzi?kowal za poprawienie nawierzchni na lyczniku mi?dzy ul Prosty i ul. Przemyslowy, 
- podzi?kowal za interwencj? w sprawie kontenera na odziez przy placu zabaw w Wielkiej 
Nieszawce, 
- zapytal, czy zlapani zostali zlodzieje, ktorzy ukradli duzo rzeczy (rowery, kosiarki) w 
Wielkiej Nieszawce, 
- zapytal o kontakt do nowego dzielnicowego, 
- zapytal, jak wyglyda sprawa szkoly muzycznej, 
- zapytal, czy s?dziowie otrzymali wynagrodzenie za wyscig kolarski. 
Radna Aniela Grela - zadala nast?pujyce pytania: 
- czy nie nalezy zastanowic si?, nie lepiej byloby polyczyc srodki z funduszu soleckiego i 
budzetu partycypacyjnego w jedne fundusz, co byloby korzystne dla mniej szych 
miejscowosci 
- czy jest szansa na budow? ul. Pogodnej az do szkoly. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - poinformowal, ze bardzo trudno 
skontaktowac si? z policjy. Prosil bezskutecznie o interwencj? w sprawie spotkah w okolicy 
poczty, gdzie zbierajy si? osoby z marginesu spolecznego, zaklocajyc spokoj okolicznym 
mieszkahcom. 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - potwierdzil, ze trudno skontaktowac si? z policjy. 
Ostatnio zglaszal znalezienie pocisku, ostatecznie przyjechali saperzy. 
Radna Aniela Grela - poinformowala, ze rowniez zglaszaia problem spotkah za poczty. 

Policja miala interweniowac, aby poczta zamkn?la bram? na zaplecze. Niestety policjant nie 
oddzwonil i nie powiadomil, czy problem zostal rozwiyzany. 
Mieszkaniec Cierpic pan Brzykcy - poprosil o zaj?cie si? sprawy starej stacji kolejowej, na 
ktorej nie zatrzymujy si? juz pociygi. Mieszkancy chcieliby wiedziec, kto zadecydowai o 
zmianie lokalizacji przystankow. W ramach projektu BiT City mialy bye na terenie gminy 3 
stacje kolejowe. Od 12 czerwca na starej stacji kolejowej nie zatrzymujy si? pociygi. W tej 
strawie mieszkancy wyslali pismo do marszalka i PKP. Warto by bylo, aby do momentu 
wybudowania kolejnych przystankow pociygi zatrzymywaly si? jednak na starej i na nowej 
stacji. Zabudowa gminy jest bardzo rozproszona i nie zadowoli si? wszystkich mieszkancow, 
niezaleznie gdzie by te nowe przystanki powstaly. Obecnie nowa stacja Cierpice-Kykol 
zupelnie nie spelnia oczekiwan: nie ma WC, nie ma gdzie si? schowac w razie zimna, nie ma 
informacji glosowej, znajduje si? na skraju wsi, jest za daleko, zeby do niej dojsc ze starej 
stacji, jest za daleko dla mieszkancow Malej Nieszawki, Wielkiej Nieszawki i Cierpic, od 
strony drogi nr 10 nie dojezdza tam autobus. Z transportu kolejowego korzystajy najubozsi 
mieszkancy. Zlozyl pismo i prosil radnych i Pana Wojta o zaj?cie si? projektem BiT City dla 
dobra lokalnej spolecznosci. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - poinformowala, ze mieszkancy ul. 
Bydgoskiej, Krahcowej i Kolorowej w Malej Nieszawce proszy o stworzenie polyczenia 
autobusowego do Urz?du Gminy, aby mogli przyjechac zalatwic swoje sprawy. Zapytala, jaka 
jest alternatywa dla 2 rodzin z ul. Lesnej, jezeli nie b?dzie zgody Lasow Pahstwowych na 
poprowadzenie sieci wodociygowej i kiedy pianowana jest zamiana terenow mi?dzy gminy a 
Lasami. Mieszkancy ul, Kolorowej pytajy czy b?dzie wymiana terenow lesnych na gminne, 
gdyz obecnie blokowane sy tam wszelkie inwestycje. 



Radna Aniela Grela - poparla petycj? p. Brzykcy. Mieszkancy majy problem, wczesniej 
pieszo dochodzi do stacji lub dojezdzaly rowerami, a teraz po zamkni?ciu starej stacji jest 
daleko. Poza tym sy pracownicy Andrewex-u dojezdzajycy pociygiem do pracy. Jedna stacja 
nie spelnia swojej funkcji. 3 stacje bylyby idealnym rozwiyzaniem. 
Soltys solectwa Brzoza Jozef Kumorek - powiedzial, ze podobny problem byl na Brzozie i 
udalo si? go zalatwic. Kolej coraz bardziej elastyczna i dba o pasazerow. Pociyg stoi dlugo na 
stacji Toruh i rzeczywiscie mozna by ten czas skrocic, by pociyg mogl si? zatrzymywac na 
stacjach na terenie gminy. Zapytal, na jakim etapie jest budowa wodociygu do Ciechocinka. 
Mieszkancy pytajy, czy jest mozliwosc dofinansowania szamb ekologicznych w zwiyzku z 
brakiem kanalizacji na Brzozie. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - poinformowala o sukcesach na X V 
Igrzyskach Sportowcow Wiejskich, na ktorych 1 miejsce w swojej kategorii wiekowej w 
wyscigu kolarskim ze startu wspolnego i II miejsce w jezdzie indywidualnej na czas w swojej 
kategorii wiekowej zajyl Karol Wawrzyniak. W biegu na 800 metrow Szymon Dybrowicz 
zajyl III miejsce, w biegu na 1500 m - V miejsce. W jezdzie indywidualnej na czas IV 
miejsce zajyl Lyczkowski, ze startu wspolnego - VII miejsce, a Fyk - V miejsce. Kulpa i 
Wesolowski VII i IX miejsce ze startu wspolnego. Z dziewczyt Czaplicka VII miejsce ze 
startu wspolnego i V miejsce w jezdzie indywidualnej na czas. Jest to interesujyca impreza 
odbywajyca si? co 4 lata. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - powiedzial, ze PKP twierdzi, ze to 
marszalek decyduje i o czasie postoju pociygow na stacjach. Stara stacja i osoby, ktore tam 
mieszkajy zostali odci?ci od swiata. Nie mozna do tego dopuscic, trzeba zwrocic si? do 
marszalka o przywrocenie postojow pociygow na starej stacji. 
Radny Krzysztof Czarnecki - zapytal, czy bylo jakies wsparcie igrzysk w Chelmie ze strony 
gminy. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek -odpowiadajyc na poruszone kwestie, poinformowal, ze: 
- lustro na zbiegu ul. Szafirowej i Przemyslowej zostanie zainstalowane, 
- sprawa kradziezy jest w gestii policji, radni majy zastrzezeniem do pracy policji, ale przy 
okazji corocznego sprawozdania z utrzymania bezpieczehstwa na terenie gminy nigdy nie 
mieli zadnych uwag, a powinno si? ich rozliczac nie ze statystyk, tylko z dzialalnosci w 
terenie, 
- jezeli chodzi o szkol? muzyczny, trzeba czekac na decyzj? ministra kultury, wszystkie filie 
szkoly w Chelmzy majy wstrzymany akredytacj?, 
- jezeli chodzi o zaplat? s?dzi6w, wspolorganizator, ktory dostarcza s?dzi6w, powinien im 
zaplacic, albo wystawic gminie faktur?, gmina nie moze zaplacic bez faktury, 
-jezeli chodzi o budow? ul. Pogodnej, jest to duza inwestycja poiyczona z wykupem gruntow 
i wykonaniem calej infrastruktury, ta droga jest potrzeba i powinna znalezc si? w planach 
inwestycyjnych, 
- jezeli chodzi o policj?, jest nowy dzielnicowy, pan sierzant Michalski, od momentu zmiany 
dzielnicowego pogorszyl si? kontakt z policjy, 
-jezeli chodzi o stacj? kolejowy w Cierpicach, budowa przystanku Cierpice-Kykol nie miala 
powodowac zamlaii?cia starej stacji w Cierpicach, dworzec kolejowy jako budynek jest 
nieczynny od ok. 15 lat, ale zatrzymywaly si? tam pociygi. Nie jest prawdy, ze to marszalek 
podjyl decyzj? o zamkni?ciu przystanku, bo stoi za tym PKP. Mieszkancy byli u Wojta z 
pismem od marszalka, w ktorym wyraznie marszalek pisze, ze zamkni?cie stacji nie bylo 
warunkiem budowy nowego przystanku. Nikt tez nie pytal gminy, czy mozna zamknyc stacj? 
i nikt nie informowal, ze zostanie zamkni?ta. Gmina nie ma nic wspolnego z zamkni?ciem 
stacji. Budowa nowej stacji odbywala si? w trudnych warunkach, bo PKP nie wyrazilo zgody 
na czasowe zamkni?cie torow, przebudowa wiaduktu kolejowego odbywala si? nocami. 
B?dzie realizowany projekt BiT City 2 i rzeczywiscie przydalyby si? jeszcze 2 przystanki, 



- jezeli chodzi o megafony i elektroniczne wyswietlacze na peronach, to sy zamontowane, ale 
PKP jeszcze ich nie uruchomilo, system powinien dzialac od 29 czerwca, 
- jezeli chodzi o ul. Bydgosky, Kolorowy skomunikowanie ich z gminy jest trudne, nawet 
gdyby Arriva zgodzila si? na stworzenie linii, to w krotkim czasie jy zlikwiduje, bo nie b?dzie 
rentowna, autobusy jezdzily juz ul. Bydgosky, zostal nawet przystanek, ale linia zostala 
zlikwidowana, bo nikt stamtyd nie jezdzil, 
- po wizycie mieszkanek dojezdzajycych do Bydgoszczy, rozmawial z kolejarzami o 
oblozeniu pociygow i dowiedzial si?, ze ze stacji kolejowej w Cierpicach srednio jezdzi 1,5 
osoby. Sprawa jest prosta - bilet z Cierpic do Bydgoszczy jest drozszy niz bilet z Torunia do 
Bydgoszczy i dlatego pasazerowie wsiadajyc do pociygu w Cierpicach lub w Bydgoszczy 
kupujy bilety z Torunia lub do Torunia, i dlatego statystyki sy takie a nie inne. 
Mieszkaniec Cierpic pan Brzykcy - w imieniu mieszkancow prosil wojta i radnych o 
poparcie przywrocenia polyczenia ze starej stacji kolejowej i budowy kolejnych przystankow 
w rozmowach z marszalkiem i PKP. Wzrost pasazerow nastypi, jezeli b?dy 3 stacje. Bilet 
kolejowy do Torunia jest tanszy niz bilet autobusowy i to jest argument dla mniej zamoznych, 
zeby korzystac z polyczeh kolejowych. 
Radny Michal Dqbrowski - stwierdzil, ze ani wojt, ani rada gminy zadnym zarzydzeniem 
czy uchwaly nie namowi marszalka do przyspieszenia realizacji projektu BiT City. Jedynie, co 
mozna zrobic, to wypracowac stanowisko popierajyce pismo mieszkancow o przywrocenie 
przystanku, ktory zostal zlikwidowany z dnia na dzieh. Komisja Zagospodarowania, Ochrony 
Srodowiska i Inwestycji po zapoznaniu si? pismem zajmie si? tym wypracowaniem 
stosownego stanowiska razem z pozostalymi radnymi. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek -powiedzial, ze przy podj?ciu decyzji o budowie stacji wzi?to 
pod uwag? fakt, ze przejazdy kolejowe sy duzo tahsze. Chodzilo o zdywersyfikowanie 
transportu publicznego. Zaproponuje Arrivie skomunikowanie przystanku kolejowego z 
przystankami autobusowymi. Gmina nie przyczynila si? do zamkni?cia przystanku i nawet 
nie zostala o tym poinformowana. To PKP podj?lo taky decyzj? w celu skrocenia czasu 
przejazdu do Bydgoszczy, a przeciez nieistotne jest czy pociyg jedzie 3-5 diuzej, mogiby stac 
krocej w Toruniu. 
Mieszkaniec Cierpic pan Brzykcy - powiedzial, ze nikogo nie obwinia. Prosi jedynie o 
zaj?cie si? ty sprawy. Argumentem w rozmowach z PKP moze bye informacja, ze 
pobudowanie jeszcze 2-3 stacji przyczyni si? do wzrostu dochodow. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiadajyc na pozostale pytania, poinformowal, ze: 
- jezeli chodzi o siec na ul. Kolorowej, gmina nie ma obecnie zadnych gruntow, ktore 
moglaby wymienic z Lasami, wymieniono juz duzo gruntow, bo wi?kszosc drog gminnych 
byla wlasnosciy Lasow Panstwowych, a nieruchomosci gminne znajdowaly si? w lasach, 
- jezeli chodzi o wodociyg do Ciechocinka, gmina jest na etapie wydawania decyzji 
srodowiskowych dla 4 gmin, 
- jezeli chodzi o sportowcow, to ich fmansowaniem powinny zajmowac si? kluby sportowe, 
ktore majy mozliwosc wystypic do gminy o wsparcie i gmina wsparcia technicznego czy 
fmansowego udzieli, gmina nie jest instytucjy, ktora zawozi zawodnikow na zawody, od tego 
sy kluby, ktore majy to wpisane w statutowy dzialalnosc, nikt nie wystypil do gminy o 
wsparcie wyjazdu na igrzyska, 
- jezeli o kontenery, gmina b?dzie dyzyc do tego, aby zostaly usuni?te z terenu gminy. Firma 
zrobila porzydki po interwencj i gminy, 
- jezeli chodzi o dofmansowanie szamb ekologicznych na Brzozie, b?dzie wiadomo pod 
koniec wrzesnia, czy po wymianie gruntow b?dzie mozliwa budowa przydomowych 
oczyszczalni. 



Ad. 9 
Przewodniczqcy Rady Gminy Ireneusz Smiechowski podzi?kowai zebranym za wzi?cie 
udziatu w X X sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknyl obrady. 

Protokolowata: 
Ewa Wroblewska-Kucliarska 

P R Z E W O D N I C Z A C Y 
R ^ D Y G M I N Y 

Ireneusz Smiechowski 


